

文藻外語大學新增課程申請表—一般課程

Wenzao Ursuline University of Languages New Course Application Form - General Course

中文課程名稱 Chinese Name of Course	東南亞政治社會概論		
英文課程名稱 English Name of Course	Politics and Society Outline of Southeast Asia		
學制 School System	【Day School】 <input checked="" type="checkbox"/> 日二技 2-Year College <input checked="" type="checkbox"/> 日四技 4-Year College <input type="checkbox"/> 日五專 5-Year Junior College <input checked="" type="checkbox"/> 研究所 Graduate Institute	【Division of Continuing Ed.】 <input type="checkbox"/> 進二技 2-Year College <input type="checkbox"/> 進四技 4-Year College	年級 Year 2 年級上學 期
必修/選修 Required or Elective Course	<input type="checkbox"/> 必修 Required course <input checked="" type="checkbox"/> 選修 Elective course	學分/時數 Credits/Hours	2 學分(每學期)/ Credits per semester/ 2 小時(每週) Hours per week
學期/學年 Course Type	<input type="checkbox"/> 學年 Year-long course <input checked="" type="checkbox"/> 學期 semester course	開課單位 Dept. of Offering Courses	東南亞語言教學中心
課程概要 Course Content	中文 Chinese : 1. 本課程的主要目的在於透過講授、比較與討論等方式，促使同學對東南亞的政治與社會有深入的認識。 2. 將著重學生對東南亞國家協會的發展現況與未來趨勢的了解。 英文 English: 1. The course is aimed at helping the students to have profound understanding of the politics and society of the Southeast Asia through narration, comparison, discussion, and other approaches. 2. Lay emphasis on the students' status and future trend of Association of Southeast Asian Nations.		
課程目標 Objectives	中文 Chinese : 教學目的是希望透過對東南亞政治與社會議題的介紹，協助學生認識東南亞的政治發展與社會結構現況，進而能養成更多元的角度看待鄰國。 英文 English: The teaching is aimed at helping the student to understand the political development and social structure status of Southeast Asia and view the neighboring countries from multiple aspects through the introduction on the political and social issues of Southeast Asia.		
配對的能力指標 Corresponding Skill Indicator / Standard	1-0-1 能了解歐亞地區政經、社會與文化現況，以拓展多元文化視野。 2-0-1 能具備符合職場所需之應對技巧與能力。 3-0-2 能透過本文及各類媒體，認識歐亞經貿、社會、文化、歷史及藝術。 4-0-3 培養並激發學生自我發掘問題及批判性思考之能力。 5-0-4 能認識台灣與歐盟以及東亞各國之經貿、社會及文化關係，並應用所學專業語彙。		

一般知能
General Skills

1. 抗壓性
2. 領導能力
3. 溝通、協調能力
4. 獨立思考的能力

文藻外語大學新增課程申請表—一般課程

Wenzao Ursuline University of Languages New Course Application Form - General Course

中文課程名稱 Chinese Name of Course	東南亞國際關係			
英文課程名稱 English Name of Course	South Asia International Relations			
學制 School System	<input checked="" type="checkbox"/> 【Day School】 <input type="checkbox"/> 日二技 2-Year College <input type="checkbox"/> 日四技 4-Year College <input type="checkbox"/> 日五專 5-Year Junior College <input checked="" type="checkbox"/> 研究所 Graduate Institute	<input type="checkbox"/> 【Division of Continuing Ed.】 <input type="checkbox"/> 進二技 2-Year College <input type="checkbox"/> 進四技 4-Year College	年級 Year	2 年級下學期
必修/選修 Required or Elective Course	<input type="checkbox"/> 必修 Required course <input checked="" type="checkbox"/> 選修 Elective course	學分/時數 Credits/Hours	2 學分(每學期)/ Credits per semester/ 2 小時(每週) Hours per week	
學期/學年 Course Type	<input type="checkbox"/> 學年 Year-long course <input checked="" type="checkbox"/> 學期 semester course	開課單位 Dept. of Offering Courses	歐亞語文學院	
課程概要 Course Content	<p>中文 Chinese :</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. 東南亞的國際環境：整體背景開始及各國的外交政策、外交情勢，並比較東南亞各國不同的外交政策。 2. 東協的發展與前景、東協區域論壇與亞太安全、以及南海的領土糾紛等。 <p>英文 English:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. South Asian international environment: the whole background of diplomatic policies and position in each country. Compare the diplomatic policies with other South Asian countries. 2. Discussing ASEAN (Association of Southeast Asian Nations) development, ASEAN regional forum, Asia-Pacific Security, and South China Sea territory conflicts. 			
課程目標 Objectives	<p>中文 Chinese :</p> <p>深入了解這些國家的國際關係，掌握到東南亞的整體情勢了解各國外交政策改變的軌跡、因素。掌握各國外交政策的特色，及其使用外交工具的不同。</p> <p>英文 English:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Discussing deeply in ASEAN international relations and the changing path and element of diplomatic policies in each country. 2. Knowing the features of each country's diplomatic policies and different diplomatic methods. 			

<p>配對的能力指標 Corresponding Skill Indicator / Standard</p>	<p>1-0-1 能了解歐亞地區政經、社會與文化現況，以拓展多元文化視野。 1-0-3 能理解歐亞地區社會、文化特色與差異，培養跨文化溝通的技巧與能力及發揮國際人文關懷。 2-0-2 認識職場倫理，培育就業實力。 2-0-3 能內化職場規範，培養團隊合作精神與能力。 5-0-4 能認識台灣與歐盟以及東亞各國之經貿、社會及文化關係，並應用所學專業語彙。</p>
<p>一般知能 General Skills</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. 跨文化溝通 2. 東南亞的政治、經貿、社會、文化現況。 3. 溝通協調能力

文藻外語大學新增課程申請表—一般課程

Wenzao Ursuline University of Languages New Course Application Form - General Course

中文課程名稱 Chinese Name of Course	東南亞移民與文化			
英文課程名稱 English Name of Course	SouthEast Asia Immigration and Culture			
學制 School System	【Day School】 <input checked="" type="checkbox"/> 日二技 2-Year College <input checked="" type="checkbox"/> 日四技 4-Year College <input type="checkbox"/> 日五專 5-Year Junior College <input checked="" type="checkbox"/> 研究所 Graduate Institute	【Division of Continuing Ed.】 <input type="checkbox"/> 進二技 2-Year College <input type="checkbox"/> 進四技 4-Year College	年級 Year	2 年級上學期
必修/選修 Required or Elective Course	<input type="checkbox"/> 必修 Required course <input checked="" type="checkbox"/> 選修 Elective course	學分/時數 Credits/Hours	2 學分(每學期)/ Credits per semester/ 2 小時(每週) Hours per week	
學期/學年 Course Type	<input type="checkbox"/> 學年 Year-long course <input checked="" type="checkbox"/> 學期 semester course	開課單位 Dept. of Offering Courses	東南亞語言教學中心	
課程概要 Course Content	<p>中文 Chinese :</p> <p>本課程開設相關東南亞移民與文化課程。本課程以教授東南亞各國移民及文化融入為目標。課程內容設計對東南亞的認識與知識，以東南亞各國的移民歷史涵蓋國家人口遷移及移民文化對當地文化的影響；東南亞各國的移民政策；東南亞各國華人政策；東南亞華人文化與各國華人在移民地的政治、社會以及經濟的演變及發展為主題。課程採取主題式教學、使學生多元學習，並重視相關文化背景知識介紹。</p> <p>英文 English:</p> <p>This course is about Southeast Asia immigration and cultural programs. This course tells about Southeast Asian countries of immigrants and cultural integrations. The curriculum is designed to learn more and be aware about Southeast Asian issues, such as national migration, immigration history and cultural impact of immigration to the local culture, Southeast Asian countries immigration policy, Southeast Asian countries and Chinese policy, Chinese culture and politics, Southeast Asian-Chinese immigrant, and the evolution of social and economic development. The teaching method is thematic teaching, so the students can learn more about the importance of cultural background knowledge.</p>			
課程目標 Objectives	<p>中文 Chinese :</p> <ol style="list-style-type: none"> 一、 瞭解東南亞移民史。 二、 瞭解東南亞各國過去的殖民制度。 三、 瞭解東南亞移民文化以及其對當地文化的影響。 四、 瞭解東南亞各國的移民政策。 五、 瞭解東南亞各國的華人文化對當地文化之影響。 			

	<p>六、 瞭解東南亞各國華人在移民地的政治、社會及經濟的演變與發展。</p> <p>七、 瞭解東南亞各國的歷史、文化、經濟、政治、社會領域的差異並進行之間的對比，及和台灣比較。</p> <p>英文 English:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Be able to understand the history of immigration in Southeast Asia. 2. Be able to understand more about the situation in Southeast Asia colonial regime. 3. Be able to understand Southeast Asian immigrant's culture and its impact on the local culture. 4. Be able to understand Southeast Asian countries' immigration policy. 5. Be able to understand the impact of Southeast Asian-Chinese culture on the local culture. 6. Be able to understand the development of political, social, and economic situation of the Southeast Asian-Chinese immigrants. 7. Be able to understand the differences in Southeast Asia countries' culture, history, economy, politic, and social sphere. Then compare it to Taiwan.
<p>配對的能力指標 Corresponding Skill Indicator / Standard</p>	<p>1-0-1 能了解東南亞地區政經、社會與文化現況，以拓展多元文化視野。</p> <p>1-0-3 能理解東南亞地區社會、文化特色與差異，培養跨文化溝通的技巧與能力及發揮國際人文關懷。</p> <p>3-0-2 能透過文本及各類媒體，認識歐亞經貿、社會、文化、歷史及藝術。</p> <p>4-0-3 培養並激發學生自我發掘問題及批判性思考之能力。</p> <p>5-0-2 能認識東南亞相關之產業，如國際商務、國際事務、翻譯與國際會展、數位傳播、外語文化觀光或華語文教學等產業。</p>
<p>一般知能 General Skills</p>	<ol style="list-style-type: none"> 1. 東南亞相關議題研究。 2. 東南亞移民、文化、政治、政策法律的瞭解。

文藻外語大學新增課程申請表—一般課程

Wenzao Ursuline University of Languages New Course Application Form - General Course

中文課程名稱 Chinese Name of Course	東南亞經貿與產業發展概論		
英文課程名稱 English Name of Course	Trade and Industry Development Outline of Southeast Asia		
學制 School System	【Day School】 <input checked="" type="checkbox"/> 日二技 2-Year College <input checked="" type="checkbox"/> 日四技 4-Year College <input type="checkbox"/> 日五專 5-Year Junior College <input checked="" type="checkbox"/> 研究所 Graduate Institute	【Division of Continuing Ed.】 <input type="checkbox"/> 進二技 2-Year College <input type="checkbox"/> 進四技 4-Year College	年級 Year 2 年級下學 期
必修/選修 Required or Elective Course	<input type="checkbox"/> 必修 Required course <input checked="" type="checkbox"/> 選修 Elective course	學分/時數 Credits/Hours	2 學分(每學期)/ Credits per semester/ 2 小時(每週) Hours per week
學期/學年 Course Type	<input type="checkbox"/> 學年 Year-long course <input checked="" type="checkbox"/> 學期 semester course	開課單位 Dept. of Offering Courses	東南亞語言教學中心
課程概要 Course Content	中文 Chinese : 1. 本課程的主要目的在於透過講授、比較與討論等方式，促使同學對東南亞的經貿與產業發展有深入的認識。 2. 將著重學生對東南亞國家的產業環境發展現況與未來趨勢的了解。 英文 English: 1. This course is aimed at enabling the students to have profound understanding of the trade and industrial development of Southeast Asia through narration, comparison, discussion, and other approaches. 2. Lay emphasis on the students; understanding of the industrial development status and future trend of Southeast Asia.		
課程目標 Objectives	中文 Chinese : 教學目標是希望透過對經貿與產業發展議題的介紹，協助學生認識東南亞的經貿與產業發展現況，進而能養成更寬廣的國際視野與經營能力。 英文 English: The teaching is aimed at helping the students to understand the trade and industrial development status through the introduction on the trade and industrial development issues of Southeast Asia and thus achieve the ability of broaden international vision and transnational operation.		
配對的能力指標 Corresponding Skill Indicator / Standard	1-0-2 能掌握歐亞地區文化、觀光及經貿之發展趨勢。 2-0-3 能內化職場規模，培養團隊合作精神與能力。 3-0-4 具備職場需求之雙外語與跨領域專業發展之能力。 4-0-2 能具備搜尋、彙整與分析資料內容並陳述個人意見與獨立撰寫報告之能力。 5-0-1 能了解歐亞地區經貿及文化產業之現況與發展。		

一般知能
General Skills

1. 法治精神與公民素養
2. 溝通、協調能力
3. 資訊蒐集之能力
4. 團隊合作能力